
 

  
 
 

Referat Studienævn for Pædagogik  
 
 
Dato og tidspunkt: 16. december 2020 
Lokale: Zoom møde 
Til stede: Finn Wiedemann (FW), Hanne Holmskov Jørgensen (HHJ), Lars Frode Frederiksen 

(LFF), Maria Juul Petersen (MJP), Michael Pausen (MP), Betina S. Christiansen 
(BSC), Thomas Enemark Lundtofte (TEL) (deltog under pkt. 8a))  

Afbud fra: Ane Qvortrup, Anitta Reher 
Referat sendt til  
orientering til: Per Krogh Hansen 
Referent:  Dorte Cohrt Nebel 
 
 
Punkter til drøftelse  

 
1. Godkendelse af dagsorden 16. december 2020 
2. Godkendelse af referat af 11. november 2020 – godkendt via skriftlig høring 
3. Meddelelser 

a) Studienævnsformanden 
b) Vicestudieleder 
c) De studerende 
d) Sekretariatet 

4. Merit- og dispensationsansøgninger – SAGA 
5. Sager til behandling eksamen 
Ingen sager til behandling  
6. Sager til behandling studieordninger 

a) Orientering om ændring af BA studieordning 
7. Sager til behandling kvalitetspolitikken 

a) Orientering om decentral evaluering af studiestart BA (bilag) 
b) Nøgletal: Ledighed (bilag)  
c) Nøgletal: VIP/DVIO for E2019/F2020 (bilag)  
d) Orientering om eksamensoversigt for KA (deltid) (bilag) 

8. Andre sager til behandling 
a) Overdragelse af Master i Børne- og ungekultur til Studienævn for Medievidenskab v/ Thomas 

Enemark Lundtofte 
b) Drøftelse vedr. studiementor på BA (bilag)  
c) Ansøgning om midler fra Helle Lykke Nielsen ifm Forældresamarbejdet  
d) Eftersyn af fakultetets uddannelsesøkonomi med særligt fokus på øget samarbejde mellem ud-

dannelser (bilag)  
e) Indstilling af Anders Kruse Ljungdahl som vikar for AQ i studienævnet 
f) Høring blandt studerende og medarbejdere om forsknings- og ytringsfrihed (bilag)    
g) Drøftelse af en udvidelse af Studienævn for Pædagogik med repræsentant for sprogfag på IKP. 

9. Sager til behandling undervisning 
a) Orientering vedr. lokalefordeling ifm TES II og Analysemetoder i anvendt sprogvidenskab 
b) Erfaringer med fremmøderul ifm undervisning i E20. 

10. Eventuelt 
 

 
 
Ad pkt. 1 
Dagsordenen for 16. december 2020 blev godkendt. Punkterne blev ikke behandlet efter 
rækkefølgen i dagsordenen, men punkter er taget til referat efter den oprindelige dagsor-
den.  
 
Ad pkt. 2 
Referat fra 11. november 2020 – godkendt via skriftlig høring 

Humanistisk Fakultet 
Fakultetssekretariatet 

 

 
 
 
 
Dato: 20. december 2020  
 
Sagsnr.: 20/683 

 
 

http://www.saga.sdu.dk/


 

 Side 2 

 
 
 
Ad pkt. 3 

a) Formanden:  
- Orienterede om, at der har været en del mailkorrespondance med ISK omkring 

BA-uddannelsen. MP vil senere redegøre for dette.  
- Oplyste, at FW har indkaldt alle VIP på KA-uddannelsen til fagmøde vedr. efter-

syn af fakultetets uddannelsesøkonomi.  
b) Vicestudieleder:  

- Oplyste, at MP også indkalder alle VIP på BA-uddannelsen til fagmøde vedr. ef-
tersyn af fakultetets uddannelsesøkonomi.  

- Orienterede om at der har været afholdt Fagdag den 27. november for hele BA-
uddannelsen med temaet Ghettopakken.  

- Informerede om at der arbejdes med et info-møde for BA-uddannelsen, hvor 
de studerende kan spørge om alt vedr. uddannelsen.  

- Oplyste, at der er igangsat en antologi på BA-uddannelsen  
- Orienterede om, at der i samarbejde med fakultetet er gennemført en opdate-

ring af markedsføringssiderne på SDU.DK, hvilket affødte undren fra LFF, der 
gerne vil have opdateret mastersiderne på SDU.DK.  

- Oplyste, at Åbent Hus i år foregår online og har allerede aftale med Maria og 
Andrea om at de deltager.  

c) De studerende havde ingen kommentarer. 
d) Sekretariatet:  

- Orienterede om, at Humanioras studievejledning har gennemført evaluering af 
studiestartsforløbene ifm studiestarten. Der har været meget pæne evaluerin-
ger.  

- Oplyste, at når FirstAgenda i 2021 bliver taget i brug til studienævnsmøder, skal 
de, for at kunne logge på, give mobilnr til DCN. 

 
Ad pkt. 4 
Der blev behandlet 14 ansøgninger, heraf var 3 formandsbehandlet. Se fortroligt referat.  
 
Ad pkt. 5 
Ingen sager til behandling  
 
Ad pkt. 6 

a) MP orienterede om de forventede ændringer af studieordningen på bachelorud-
dannelsen. På undervisermødet i august blev det aftalt at se på hele uddannelsen 
og hvordan fagene på hhv. sprog-, pædagogik og kulturdelen kunne knyttes tættere 
sammen. Oveni er så kommet fakultetets fokus på uddannelsesøkonomi samt ledel-
sen ønske om at integrere verdensmålene i undervisningen. Processen er vanskelig, 
idet det er en matrixuddannelsen med underviserforankring på flere institutter. Der 
arbejdes dog pt både i mindre grupper om fx inkludering af interkulturel didaktik 
fra valgfaget i Pædagogisk teori 1 og 2 og på tværs af institutterne med fordeling af 
bl.a. ECTS, progression og mulig samlæsning. Der indkaldes til ”stormøde” igen i det 
nye år.  
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Ad pkt. 7 
a) MP orienterede om den decentrale studiestart på bacheloruddannense, som helt 

overordnet var præget af corona-situationen med deraf følgende ændringer i pro-
grammet. MP foreslog, at der bliver iværksat ekstra initiativer for denne årgang ef-
ter corona, hvis det er muligt, hvilket MJP kunne tilslutte sig. Hun kunne også gen-
kende de store udfordringer med ændrede retningslinjer og tiltag indtil få dage før 
selve studiestarten.  

b) Studienævnet gennemgik de fremlagte nøgletal for ledigheden og tager tallene til 
efterretning, idet der for uddannelsen er grøn lampe. FW at ledighedstallene er et 
opmærksomhedspunkt, idet der bliver uddannet færre cand.mag.pæd. og det kan 
få indflydelse på ledighedstallene.  

c) FW gennemgik kort nøgletal for VIP/DVIP for E19/F20. Studienævnet tager nøgle-
tallene til efterretning. Der er dog lidt usikkerhed for hvilke personalegrupper, der 
regnes med som VIP.  

d) FW oplyste, at eksamensdatoerne for KA (deltid) endnu er foreløbige. 
 
Ad. Pkt. 8 

a) FW indledte med kort at orientere om placering af MBU på Pædagogik historisk set 
bundede i at Herdis var tilknyttet undervisergruppen på uddannelsesvidenskab. TEL 
berettede, at forankringen mest af alt skyldes praktiske hensyn, da både studiele-
der som underviserne på uddannelsen har bedre forudsætninger for at tilrette-
lægge uddannelsen under Medievidenskab. Også set i lyset af, at der kommer en 
tilpasning af uddannelsen. Studienævn for Pædagogik godkendte på mødet at 
MBU’en formelt overdrages til Studienævn for Medievidenskab.  

b) MP redegjorde kort for baggrunde og efter en kort drøftelse, vil FW kontakte insti-
tut og fakultet for en afklaring.  

c) Ansøgningen fra Helle Lykke Nielsen om midler til gaver ifm. besøg i faget Forældre-
samarbejde.  

d) FW har indkaldt og MP vil indkalde til møde med underviserne på uddannelserne 
for at drøfte om og i hvilket omfang, det er muligt at spare – i form af samlæsning, 
nedlæggelse af valgfag uden at det påvirker kernefagligheden i uddannelserne. Stu-
dienævnet udtrykte bekymring for nedlæggelse af valgfag og deraf følende mindre 
udbud af valgfag i uddannelserne, da valgfag netop kan være de studerende mulig-
hed for specialisering. 

e) Studienævnet indstillede Anders Kruse Ljungdahl som vikar på AQ i de følgende to 
semestre. AQ vil som følge af andre opgaver ikke skulle undervise på uddannel-
serne og det er på denne baggrund at AQ søger om orlov fra studienævnet.  

f) Studienævnet havde ingen kommentarer til høringen.  
g) FW orienterede om at ISK-ansatte i 2017 havde henvendt sig til studienævnet for 

en evt udvidelse af studienævnet, så der kunne være et permanent medlem fra ISK 
i studienævnet. Det blev dengang besluttet at undersøge mulighederne for en udvi-
delse og samtidig opfordre til at ISK-ansatte kunne deltage som observatører. Det 
er muligt at dekanen kan godkende en udvidelse, denne kan dog tidligst træde i 
kraft efter valget i november 2020. Det blev besluttet, at studienævnet ønsker en 
brede drøftelse af fordel og ulemper en udvidelse af studienævnet kan have. Det vil 
derfor være et punkt på dagsordenen i januar 2021. 
 

Ad pkt. 9 
a) Undervisningen i faget TES II ligger særdeles uhensigtsmæssigt i forhold til studie-

nævnsmøder i forår 2021. Desværre er eneste ledige tidspunkt for så stort et lokale 
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på nuværende tidspunkt fredage kl. 15-18. Faget undervises i F21 med fuldt fysisk 
fremmøde og eksamensformen er undervisningsdeltagelse.  

b) Punktet blev udsat til næste møde (27.01.2021) 
 
Ad pkt. 10 
- 
 
 
Næste møde afholdes den 27. januar 2021, kl. 9:30 – 11:30 som zoommøde.  
 
 
Finn Wiedemann 
Studienævnsformand            /           Dorte Cohrt Nebel 
             Studienævnssekretær 
 
 


